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Komisja Kultury i Środków Przekazu (nr 1)
17 listopada 2011 r.
Komisja Kultury i Środków Przekazu, obradująca pod przewodnictwem wice-
marszałka Sejmu Jerzego Wenderlicha, dokonała: 

– wyboru prezydium Komisji.

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Henryk Pajdała – dyrektor Biura Komisji 
Sejmowych, Joanna Góral, Ewa Sarnecka – z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych.

Wicemarszałek Sejmu Jerzy Wenderlich:
Miło mi otworzyć zwołane przez Marszałka Sejmu, na podstawie art. 20 ust. 2 regula-
minu Sejmu, pierwsze posiedzenie Komisji Kultury i Środków Przekazu. Miło, dlatego 
że bywałem tu i przewodniczącym Komisji, co pamiętają najstarsi posłowie, i wiceprze-
wodniczącym – co na pewno pamięta pani sekretarz Ewa Sarnecka.

Porządek dzisiejszego posiedzenia przewiduje to, co zawsze dzieje się na początku ka-
dencji, a mianowicie, wybór prezydium Komisji, czyli przewodniczącego oraz zastępców 
przewodniczącego. Zgodnie z art. 163a regulaminu Sejmu uchwały Komisji zapadają 
większością głosów w obecności co najmniej 1/3 liczby członków Komisji, na podstawie 
listy obecności członków Komisji. Ja „optycznie” stwierdzam kworum, a pani sekretarz 
to potwierdza, czy tak?

Sekretarz Komisji Ewa Sarnecka:
Tak.

Wicemarszałek Sejmu Jerzy Wenderlich:
Przypominam także, że Komisja, na podstawie art. 20 ust. 3 regulaminu Sejmu, powo-
łuje i odwołuje członków prezydium w głosowaniu jawnym większością głosów. Głoso-
wanie jawne odbywa się przez podniesienie ręki i obliczenie głosów przez sekretarzy 
Komisji. Głosowanie przeprowadzimy tak, jak to zawsze bywa, według zasady: kto jest 
za, kto jest przeciw, kto wstrzymał się od głosu. Czy teraz możemy umówić się na takie 
procedowanie, że wybór zostanie dokonany, jeżeli kandydat na daną funkcję uzyska 
zwykłą większość głosów, tzn. więcej głosów „za” niż „przeciw”, a głosy wstrzymujące 
się nie będą brane pod uwagę? Jeżeli nie usłyszę głosów sprzeciwu, to rozumiem, że 
uznamy, iż taki sposób dokonywania wyborów Komisja akceptuje. Czy są głosy przeciw-
ne? Nie ma, przyjęliśmy sposób dokonywania wyborów.

Teraz uprzejmie proszę o zgłaszanie kandydatów. Rozumiem, że były konsultacje 
między przedstawicielami frakcji parlamentarnych i wierzę, że zgodnie z tymi konsul-
tacjami te zgłoszenia będą następować. Jest zgłoszenie. Uprzejmie proszę pani poseł 
Małgorzata Kidawa-Błońska.

Poseł Małgorzata Kidawa-Błońska (PO):
Chce zgłosić panią poseł Iwonę Śledzińską-Katarasińską na funkcję przewodniczące-
go Komisji Kultury i Środków Przekazu. Nie muszę tej osoby rekomendować. Wszyscy 
z nią pracowaliśmy – ci, którzy byli posłami w poprzedniej kadencji. Od wielu lat pra-
cuje w tej Komisji. Bardzo dobrze zna wszystkie tajniki kultury i mechanizmy w niej 
działające. 

Wicemarszałek Sejmu Jerzy Wenderlich:
Dziękuję bardzo. Czy pani poseł wyraża zgodę na kandydowanie?

Poseł Iwona Śledzińska-Katarasińska (PO):
Tak, wyrażam.

Wicemarszałek Sejmu Jerzy Wenderlich:
Czy są inne kandydatury?
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Poseł Piotr Bauć (RP):
Mam kandydaturę na zastępcę…

Wicemarszałek Sejmu Jerzy Wenderlich:
Nie wszyscy się znamy i dobrze byłoby, gdyby pan poseł się przedstawił.

Poseł Piotr Bauć (RP):
Piotr Bauć – Ruch Palikota. Chciałem zgłosić na zastępcę…

Wicemarszałek Sejmu Jerzy Wenderlich:
Przepraszam, panie pośle. Czy pan poseł zgłasza kandydaturę na wiceprzewodniczące-
go czy na przewodniczącego?

Poseł Piotr Bauć (RP):
Na wiceprzewodniczącego.

Wicemarszałek Sejmu Jerzy Wenderlich:
To poczekajmy.

Poseł Piotr Bauć (RP):
Dobrze. Dziękuję.

Wicemarszałek Sejmu Jerzy Wenderlich:
Nie będziemy wyprzedzać wypadków. Na razie pytałem, czy są inne kandydatury, jeśli 
idzie o kandydatury na funkcję przewodniczącego Komisji. Nie ma, więc rozumiem, że 
jedynym kandydatem, w tym przypadku kandydatką, jest pani poseł Iwona Śledzińska-
-Katarasińska. Rozumiem, że głosujemy w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie 
ręki. Jeszcze raz pytam panią sekretarz, czy jest kworum? Ilu jest członków Komisji? 
27. Ilu posłów jest obecnych? 23 osoby.

Przystępujemy do głosowania. Kto jest za tym, żeby funkcję przewodniczącego Ko-
misji Kultury i Środków Przekazu powierzyć pani poseł Iwonie Śledzińskiej-Katarasiń-
skiej? Proszę o podniesienie ręki. Kto jest przeciwny? Kto wstrzymał się od głosu?

Jednogłośnie. 22 osoby uznały, iż powierzają funkcję przewodniczącej Komisji Kultu-
ry i Środków Przekazu pani poseł Iwonie Śledzińskiej-Katarasińskiej. Nie odzywałem 
się, żeby oklaski mogły wybrzmieć. Skoro wybrzmiały, uprzejmie zapraszam panią prze-
wodniczącą, choć podobno ja mam jeszcze prowadzić dalej to konstytuowanie się. Pani 
przewodnicząca, nie powiem, co chce zrobić, ale to się da zrobić.

Poseł Iwona Śledzińska-Katarasińska (PO):
Tak. Pozostawiając panu marszałkowi dalsze prowadzenie chciałam bardzo serdecznie 
podziękować koleżankom i kolegom. Muszę powiedzieć, że to głosowanie wyjątkowo 
mnie usatysfakcjonowało. Mam nadzieję, że uda się nam w tej Komisji taką jednomyśl-
ność uzyskiwać przy sprawach ważnych dla polskiej kultury. Dziękuję państwu bardzo. 

Wicemarszałek Sejmu Jerzy Wenderlich:
Dziękuję bardzo. Mogę tylko dodać, że żałuję, że nie jestem dalej w tej Komisji. Miło by 
mi było być kierowanym przez panią przewodniczącą. Trudno, nie zawsze w życiu mogą 
człowieka spotykać same przyjemności.

Poseł Iwona Śledzińska-Katarasińska (PO):
Ja się mogę zamienić z panem marszałkiem.

Wicemarszałek Sejmu Jerzy Wenderlich:
Ale wtedy nie bylibyśmy razem, czyli nie byłoby sensu takiej zamiany. Pan dyrektor mi 
podpowiada, że mam zerknąć na str. 7, gdzie napisano – przystępujemy obecnie do wy-
boru zastępców przewodniczącego komisji. Teraz absolutnie odgrywa pan dużą, ważną 
rolę podczas dzisiejszego posiedzenia.

Poseł Piotr Bauć (RP):
Dziękuję bardzo. Jeszcze raz się przedstawię: Piotr Bauć – Ruch Palikota. Chciałem 
zgłosić moją koleżankę klubową, panią Annę Grodzką, która obok siedzi. Podejrzewam, 
że pani Anna jest dość znana – przynajmniej w przekazie medialnym. Jeżeli chodzi o jej 
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kompetencje związane z działalnością Komisji, którą tutaj tworzymy, to w swojej bio-
grafii ma takie działania: była wydawcą, prowadziła wydawnictwo książkowe, w którym
polskim czytelnikom przybliżała literaturę zagraniczną poprzez tłumaczenia literatury 
pięknej itd., a ostatnio zajmuje się produkcją filmową, m.in. uczestniczyła w produkcji
filmu dokumentalnego o Irenie Sendlerowej, czy w polskiej wersji filmu „Coming out”.
Dziękuję.

Wicemarszałek Sejmu Jerzy Wenderlich:
Czy są inne kandydatury? Powtarzam to, żeby było nagrane i zapisane w protokole. 
Pozwól Iwonko, pani poseł Elżbieta Kruk była pierwsza.

Poseł Elżbieta Kruk (PiS):
Panie marszałku, pani przewodnicząca, Wysoka Komisjo: Elżbieta Kruk z klubu PiS. 
Zgłaszam na zastępcę przewodniczącego posła Macieja Łopińskiego. Pan poseł jest no-
wym posłem, ale myślę, że wszyscy go znamy i pamiętamy z czasów, kiedy pełnił funkcję 
szefa Gabinetu Politycznego śp. prezydenta Lecha Kaczyńskiego. Jako nowy poseł, my-
ślę, że wniesie powiew świeżości do naszej Komisji. Dziękuję bardzo.

Wicemarszałek Sejmu Jerzy Wenderlich:
Dziękuję pani poseł Elżbiecie Kruk. Pani przewodnicząca Iwona Śledzińska-Katarasiń-
ska.

Poseł Iwona Śledzińska-Katarasińska (PO):
Chcę zgłosić kandydaturę pana posła Jerzego Fedorowicza. Zarówno posłowie, którzy 
pracowali w tej Komisji, znają go bardzo dobrze, pełnił tę funkcję w poprzedniej ka-
dencji, ale i nowi posłowie równie dobrze znają pana posła Fedorowicza. Jest jednym 
z najlepiej znanych posłów w całej Polsce z racji swojej działalności na niwie artystycz-
nej i z racji swojej działalności społeczno-politycznej. Pozwalam sobie rekomendować 
kolegę Jerzego Fedorowicza.

Wicemarszałek Sejmu Jerzy Wenderlich:
To nie tyle piękna, co wzruszająca wręcz rekomendacja. Pytam w kolejności zgłoszeń. 
Czy pani poseł Anna Grodzka wyraża zgodę na kandydowanie?

Poseł Anna Grodzka (RP):
Tak, wyrażam zgodę.

Wicemarszałek Sejmu Jerzy Wenderlich:
Czy pan poseł Maciej Łapiński – przepraszam, panie pośle – czy pan poseł Maciej Łopiń-
ski wyraża zgodę na kandydowanie na funkcję wiceprzewodniczącego?

Poseł Maciej Łopiński (PiS):
Tak, zgadzam się.

Wicemarszałek Sejmu Jerzy Wenderlich:
Dziękuję. Czy pan poseł Jerzy Fedorowicz wyraża zgodę na kandydowanie na funkcję 
wiceprzewodniczącego Komisji?

Poseł Jerzy Fedorowicz (PO):
Tak, wyrażam zgodę. Dziękuję bardzo za rekomendację.

Wicemarszałek Sejmu Jerzy Wenderlich:
Dziękuję bardzo. Czy są inne kandydatury? Nie słyszę, więc proponuję, żeby wybrać 
3 zastępców przewodniczącego. Jeśli nie usłyszę głosów sprzeciwu i nie będzie innych 
kandydatur, to wówczas proponowałbym głosowanie łączne. Czy są głosy sprzeciwu?

Poseł Elżbieta Kruk (PiS):
Zgłaszam sprzeciw i wnoszę o rozłączne głosowanie nad kandydaturami.

Wicemarszałek Sejmu Jerzy Wenderlich:
Jest to wniosek formalny. W takim razie z drugiej strony – czy są głosy przeciwne wobec 
tego wniosku formalnego pani poseł Elżbiety Kruk, żeby głosować rozłącznie? Pan poseł 
Tomasz Kamiński.
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Poseł Tomasz Kamiński (SLD):
Tak, zgłaszam sprzeciw.

Wicemarszałek Sejmu Jerzy Wenderlich:
Poddaję pod głosowanie wniosek formalny pani poseł Elżbiety Kruk.

Kto jest za tym, żeby wyboru wiceprzewodniczących Komisji dokonywać rozłącznie? 
Proszę o podniesienie ręki. Kto jest przeciwny temu wnioskowi?

Wniosek pani poseł Elżbiety Kruk, aby wiceprzewodniczących wybierać rozłącznie, 
uzyskał 10 głosów poparcia, 14 osób było temu przeciwnych, a więc 3 wiceprzewodni-
czących będziemy wybierać łącznie.

Kto jest za tym, aby na funkcję wiceprzewodniczących Komisji Kultury i Środków 
Przekazu wybrać: panią poseł Annę Grodzką, pana posła Macieja Łopińskiego i pana 
posła Jerzego Fedorowicza? Proszę o podniesienie ręki. Kto jest przeciwny? Kto się 
wstrzymał?

20 osób uznało, że 3, wcześniej zgłoszonych posłów powinno pełnić funkcję wice-
przewodniczących Komisji, 3 osoby… 4 osoby wstrzymały się od głosu, nie było głosów 
przeciwnych. Gratuluję.

Teraz, panie dyrektorze, chyba już nic nie stoi na przeszkodzie, żeby przekazać pro-
wadzenie obrad pani przewodniczącej. W takim razie to czynię. Raz jeszcze gratuluję 
pani poseł Annie Grodzkiej, panu posłowi Maciejowi Łopińskiemu i panu posłowi Jerze-
mu Fedorowiczowi. Gratuluję serdecznie. Pani przewodnicząca, uprzejmie proszę.

Przewodnicząca poseł Iwona Śledzińska-Katarasińska (PO):
Dziękuję bardzo. Gratuluję koleżance i kolegom wyboru. Bardzo proszę na ten pierwszy 
moment tutaj, do stołu prezydialnego. Dzisiaj nie będzie długiego posiedzenia. Bardzo 
proszę, pani Aniu, panie Macieju.

Panie i panowie posłowie, dzisiaj nie przewidujemy żadnych merytorycznych debat. 
Ja, jeśli można, przedstawię na tym posiedzeniu kalendarz. Jeszcze w ciągu tego posie-
dzenia. Myślę, że jutro być może uda się taki czas wygospodarować – spotka się prezy-
dium. Zastanowimy się wspólnie, co dalej. Na pewno pierwszym, zasadniczym naszym 
obowiązkiem będzie przygotowanie planu pracy. Od razu zwracam się do koleżanek 
i kolegów, którzy by ewentualnie jakieś propozycje zgłaszali, aczkolwiek taki plan pracy 
obejmowałby raczej najbliższe tygodnie. Potem, jak sądzę, tzn. nie sądzę, tylko wiem, 
już po zaprzysiężeniu rządu prezydium spotka się z ministrem po to, by uzyskać in-
formacje, czy w najbliższym czasie ministerstwo przewiduje jakieś ważkie inicjatywy 
ustawodawcze. Na pewno będziemy pracować nad budżetem, ponieważ w momencie, 
gdy budżet trafi do Sejmu, każda komisja go opiniuje i debatuje nad nim. Tyle dzisiaj
informacji.

Sekretariat Komisji mamy bardzo sprawny. Wszystkie informacje z reguły do posłów 
docierają. Jeżeli macie państwo zmienione telefony komórkowe, bo to się zdarza na 
początku kadencji, czy nowi posłowie nie są pewni, że ich dane dotarły, to bardzo proszę 
zgłosić to do sekretariatu, do pani Ewy Sarneckiej, która jest sekretarzem Komisji, bo 
zdarza się – mówię to do naszych nowych kolegów – że np. jest pilna potrzeba i zwołuje-
my posiedzenie sms-em, że np. spotykamy się po głosowaniach czy w przerwie. Wolała-
bym, aby takich sytuacji nie było, ale uprzedzam, że taki kontakt telefoniczny jest mile 
widziany.

To tyle. Raz jeszcze koleżankom i kolegom gratuluję wyboru i mam nadzieję, że, tak 
jak powiedziałam na początku, Komisja będzie pracowała efektywnie, niekoniecznie 
efektownie, bo to może nie na tym polega, i zgodnie, czego życzę państwu i sobie. Dzię-
kuję bardzo.

Zamykam posiedzenie.


